

MS # B-002

LXXXII Corps (28 Aug - 7 Sep 44)



RETURN TO:

OFFICE OF THE CHIEF OF MILITARY HISTORY
DEPARTMENT OF THE ARMY
WASHINGTON 25, D.C.
ATTN: GENERAL REFERENCE OFFICE

int 8

MS # B-002

Translated by
Wilfred O. Reiners

S I N N H U B E R

General of the Artillery

PWE Steinlager Allendorf

May 1946

I. The questions have been answered in the report Pas de Calais.

II. Final Stage: Corps Headquarters LXXXII Army Corps ceased to function on August 28, 1944. The sector with the troops of the LXXXII Army Corps came under the command of its right neighbor, General of the Infantry Freiherr von Gilsa, LXXXIX. Army Corps, who had to move his Hq to Aire sur la Lys and later was commander in the Pas de Calais.

I reported to the Commander-in-Chief First Army, General of the Infantry von der Chevallerie, on August 30, to whom the corps staff had been attached for special duty. I received the order to go to Hirsens in order to establish a defensive front consisting of troops whom I was to find there, as well as stragglers. Already in its initial phase, during which investigations had to be made, the scheme became obsolete, owing to the shifting of the front line. On August 31, I was entrusted with a similar commission concerning a sector to both sides of Seden. This plan too was not put into operation, as on the afternoon of September 1, I received a new order, according to which I was to take over the Metz sector and had to organize the defense of the Moselle, including Diedenhofen as far as the area south of Metz. I arrived at Metz at around 0300 hours on September 2, 1944. On the preceding day armoured scout cars had carried out sorties in the Diedenhofen region. There had been small-scale fighting in Diedenhofen. The commander, a colonel, had the large railroad bridge over the Moselle blown up, and had ordered the dynamiting of the large road bridge for 0400 hours. I prevented the latter, organized the defense, and proceeded to Metz, where I took over the sector of Brig. Gen. Krause, Commander of the 462nd Infantry Division, around 0500 hours. Corps headquarters were situated from September 3 onwards at Bolcher, east of Metz. Only minor clashes occurred

MS # B-002

on September 6 in front of the sector in which the Army School Metz had been committed, and during which an American regimental commander was captured in a scout car. While the new corps headquarters were still being established, the whole sector was taken over by the XIII. SS Corps under the command of SS Gruppenfuehrer Priess. Chief of the Corps was Colonel of the General Staff von Einem. I fell sick on September 7 and was transferred to Army Headquarters as a reserve commander. The command was taken over in the evening of September 7 by my successor, General of the Infantry Hoernlein.

(signed) Sinnhuber

MS # E-002

24. 10. 1916

Subject: Report LXXXII. Corps (Johann Sinrihuber)

Apart from making use of this report for the order of battle purposes was of no value to an historical point of view.

(signed) Dingler

Oberst

No further comment to be made

(signed) Frhr. von Gersdorff

General

S I N N H U B E R

General d. Artl.

PMS Steinlager Allendorf

Mai 1946

Gustav H o e h n e
General der Inf. a. D.

Koenigstein, 17. 7. 50

I N D E X F U E R

M S # B 002

B E R I C H T G E N E R A L D E R A R T I L L E R I E
S I N N H U B E R .

Keine Angaben fuer Index.

Gustav Hoehne
(Gustav Hoehne)

- I. Die Fragen sind im Bericht Pas de Calais beantwortet.
- II. Abschluss: Das Gen.Kdo. LXXXII. A.K. wurde am 28. VIII. 44 ohne Truppen herausgelöst. Den Abschnitt uebernahm neben seinem bisherigen Abschnitt der rechte Nachbar, Gen.d.Inf. Frhr. von Gilsa, LXXXIX. A.K., der sein Hauptquartier nach Aire sur la lys zu verlegen hatte und dann weiterhin im Pas de Calais fuehrte.

Ich meldete mich am 30. VIII. beim Ober-Befehlshaber der 1. Armee, Gen.d.Inf. von der Chevallerie, dem der Korps-Stab auf Anfordern fuer besondere Verwendung zugefuehrt worden war. Ich erhielt den Auftrag, mich nach Hirschen zu begeben und mit Truppenteilen, die ich dort vorfand bzw. zu sammeln hatte, und mit Versprengten, eine Auffang- und Abwehrfront einzurichten. Schon waehrend der Erkundungen wurde der Auftrag wegen Verschiebung der Armeegrenze hinfaelig. Am 31. VIII. erhielt ich einen gleichen Auftrag fuer einen Abschnitt etwa beiderseits Sedan. Auch dieser Auftrag kam nicht zur Durchfuehrung, da ich am 1. IX. nachh. den neuen Auftrag erhielt, den Abschnitt Metz zu uebernehmen und die Abwehr an der Mosel von einschl. Diedenhofen bis suedl. Metz einzurichten. Ich traf am Morgen des 2. IX. um 3 Uhr etwa in Diedenhofen ein. Gegen Diedenhofen war am Vortage ein Aufklaerungsvorstoess mit Panzerspachwagen erfolgt. In Diedenhofen hatten leichtere Kaempfe stattgefunden. Der Kommandant, ein Oberst, hatte daraufhin die grosse Eisenbahnbruecke ueber die Mosel sprengen lassen und die Sprengung der grossen Strassenbruecke auf 4⁰⁰ angeordnet. Ich verhinderte dieses, ordnete die Abwehr und fuhr nach Metz weiter, wo ich gegen 5⁰⁰ den Abschnitt von

Gen.Maj. Krause, Kommandeur der 462.Inf.Division, uebernahm. Korps-Hauptquartier ab 3.IX. Bolcher, ostw. Metz. Noch waehrend der Erkundung und Einrichtung, waehrend der am 6.IX. nur unwesentliche Kaempfe vor dem Abschnitt der in der Front eingesetzten "Kriegsschule Metz", Kommandeur Oberst von Siegroth, stattfanden, und bei denen ein bei einem Erkundungsvorstoss im Panzer-Spachwagen vorgefahrener amerik. Regiments-Kdr. gefangengenommen wurde, wurde der Abschnitt vom XIII.SS.Korps uebernommen, Kommand.General: SS.Gruppenfuehrer Priess, Korps-Chef Oberst i.G. von Einem. Ich selbst erkrankte am 7.IX. und wurde zur Fuehrer-Reserve O.K.H. versetzt. Das Kommando uebernahm am 7.IX. abends mein Nachfolger, Gen.d.Inf. Hoernlein.

gez. Sinnhuber.

24.10.46

SUBJ.: Report LXXVII. Corps (Sinnhuber)

Apart from making use of this report for order-of-battle purposes
of no value from an historical point of view.

sgt. DINGLER

Oberst

No further comment to be made

sgt. Frhr.v.Cersdorff

General